
 

Beszámoló 

„Együtt könnyebb” 

Kerekasztal beszélgetés a Sümegi járásban 

 

Időpont: 2018. január 26. péntek, 10- 13 óráig 

Helyszín: Kisfaludy Vendégház, Kék terem  

Jelenlévők: jelenléti ív szerint  

A műhelymunka célja a Sümegi járásban a szociális területen tevékenykedő szervezetek 

közötti párbeszéd erősítése, hálózat építése, problémák feltárása és közös Leader pályázati 

program kidolgozása volt. A programon a Védőnői szolgálat munkáját bemutatta Illés Ibolya 

a Védőnői szolgálat vezetője.  

A programot Kiss Attila, a Tonus Peregrinus Egyesület elnöke, mint a program szervezője 

nyitotta meg köszöntőjével.  

Őt követte Oszkai Réka, a Famulus Vidékfejlesztési Egyesület elnöke, aki röviden 

összefoglalta a program célját és a menetrendjét.  

Réka köszöntője után, Kandikó  Rita a „Fekete Sereg” Egyesület elnöke a „Hátszél a Balaton-

felvidéken” című EFOP pályázat projektgazdája vette át a szót. Bemutatta a nyertes 

pályázatot és ismertette az eddig Sümegen történt programrészeket, mint a babamasszázs és 

az „Ismerkedés iskolája” programokat. Összefoglalta, hogy 2019. május végéig milyen 

programrészek várhatóak még a projekt megvalósítása során.   

A bevezetést követően egyenként bemutatkoztak a résztvevők – név, szervezet, munkakör– 

annak érdekében, hogy megismerjék egymást a megjelentek.  

A bemutatkozás után Illés Ibolya a Sümegi Védőnői szolgálat vezetője vette át a szót. Színes, 

fényképes prezentációval mutatta be a védőnői szolgálat kialakulását, szerepét, a 

tevékenységének változását. Az országos áttekintő után a sümegi viszonyokat is 

megismerhették a résztvevők.  Az előadás nagyon érdekes volt, sok információval 

gazdagodtak a kerekasztal vendégei.  

A szolgálat munkájának megismerését követően műhelymunka következett. 4-5 fős csapatok 

feladata az volt, hogy írják össze saját munkájuk tekintetében a következőket:  

 büszkeségek, eredmények, erősségeik, fejlődési lehetőségek 

 problémáik, hiányosságok 

 hálózati együttműködési lehetőségek 



A feladatra a csapatok 30 percet kaptak, majd mindenkinek be kellett mutatnia a saját 

anyagát. A csapatok által leírt válaszok sok hasonlóságot mutattak, sokszor fedték egymást.  

Büszkeségek:  

Szakmai elhivatottság, alázat.  

Hitelesség, elfogadottság, érzelem.  

Erős, élő, valós együttműködések 

Kapcsolatrendszer  

Prevenciós előadások  

Betegségekkel járó tünetek kezelésében elért eddigi eredmények  

Térségi összefogás 

Rendezvények szervezése  

Önkéntesek bevonása 

Problémák, nehézségek:  

Kapacitáshiány 

Mélyülő társadalmi problémák 

Törvényi, rendeleti hiányosságok 

Munkaerőhiány 

Nehezen lehet rávenni az embereket az együttműködésre  

A kormányzat nem érti mi a probléma 

Kapcsolatrendszer bővítése 

Motiváció hiánya 

Jogszabályi nehézségek, bürokrácia 

Kevés forrás 

Együttműködési lehetőségek:  

Szakemberek képzése  

Továbbképzés  

Családokhoz szakértők bevonása 

Szakmai programok, előadások, konferenciák szervezése 

További együttműködések kialakítása szakmai szervezetekkel  

Prevenciós előadások 

Pszichológiai előadások  

Szabadidős tevékenységek támogatása pl egészséghét szervezése  



 

A csapatmunkát követően Bazsó Gabriella tartott egy rövid tájékoztatót  az 

„Együttműködésekre alapozó mikrotérségi jellegű szakmai kapacitás, informatikai háttér, és 

közösségi marketing tevékenységek támogatása” című LEADER pályázatról. Ismertette a 

pályázat célját.  

A program résztvevői megegyeztek abban, hogy a következő megbeszélésre, melynek 

tervezett időpontja március 2., mindenki átgondolja, hogy milyen területen és témában tartaná 

fontosnak a közös pályázat benyújtását.  

A program Kandikó Rita összefoglalójával és a résztvevők gondolataival zárult:  

Rita: Köszönöm, hogy mindannyiótok munkaidőtökből ide szántátok ezt a délelőttöt, én azt 

gondolom, hogy a mai világban ez egy nagyon nagy érték, hogy 3 órát szántatok erre a 

műhely munkára és kaptatok valamit, amitől érdemes lesz március 2-án vissza jönni, 

szeretettel várunk benneteket március 2-án, köszönöm nektek. 

Illés Ibolya: nagy várakozással érkeztem ide és úgy látom, hogy lesz egy jó kis 

együttműködés, mert nagyon színes, sokrétű a csapatunk, mindenki valahonnét hoz és valamit 

hoz, ami értékként itt úgy gondolom, hogy ha összekovácsolódtunk, akkor nagyon jót lehet 

kihozni összeségében és ettől még, hogy együttműködünk még talán könnyebbé is válik a 

munkánk.  

Szántóné Ibolya: Én is azt gondolom, hogy hasznos volt ez a tanácskozás. A védőnők 

munkáját megismerhettük, legalábbis én ezt a történeti áttekintést még nem láttam, nagyon 

érdekes volt, meg az együttműködéssel kapcsolatban bár többen ismerjük egymás munkáját, 

de azért vannak, akik még tudnak segítséget adni. 

Kovács Szilvia: én is úgy gondolom, hogy ez az együttműködés nagyon jól működhet, persze 

ismerjük egymást, de például itt a drogambulancia megelőzés, az iskolába is milyen jó lenne 

behozni az előadások már voltak, de minél többször jó lenne, hiszen fontos az iskoláskorú 

gyerekeknél is és nyilván a szülőknél is. Szülők iskoláját csináltuk és csináljuk is. Fontos 

lenne, hogy így minél többet tudjunk meg egymás munkájáról és tudjuk egymást segíteni.  

Iván Anita: Én bele csöppentem ide az egyesületek közé és nem is tudtam, hogy ennyi féle 

egyesület van. Jó látni azt, hogy ilyen aktívan dolgoznak, tényleg próbálják egymást segíteni 

és nagyon jó kapcsolat építő ez. 

 

Nagy Kriszti: Örülök, hogy új kapcsolatokat kitudunk építeni, meg hát, akikkel már ugye 

meg van, a kiépült kapcsolat azoknál kicsit jobban belelátunk a munkájába. 

Harta Anna: Nekem nagyon jó volt bele látni végre ebbe a területbe, mert még a 

vidékfejlesztési munka mellett nekem nem volt erre lehetőségem, és én nagyon remélem, 

hogy azért összefog állni ez a jó kis pályázat és nagyon jó volt, hogy így egy kicsit 

nemzetközivé vált a hangulat én ennek nagyon örülök. 

Bazsó Gabi: Nekem a mai nap legszebb élménye, Ibolya első mondata volt, hogy jó volt a 

csapatunk. Nekem ez azt jelzi, hogy úgy érzed, hogy együtt voltunk itt és ez nekem nagyon 

pozitív volt. Mindenki figyel arra, ami történik és hozzá tesz. 

Kandikó Rita: Nekem az volt a legjobb, hogy eljöttetek, hogy itt voltatok és reméljük, hogy 

még fogunk találkozni. Nekem az mindig fontos, hogy ha szervezünk egy ilyen találkozót, 

akkor mindig beregisztrálnak sokan, eljön a fele, legközelebb a negyede úgy, hogy én örülök 
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annak, hogy több mint a fele eljött, akik be regisztráltak és remélem még, hogy fogunk 

találkozni. Meg az volt jó, hogy tudtam hozni vendégeket, akik megismerték az a területet 

ahol ti dolgoztok, főleg a védőnői szolgálatot, ami nem létezik más országokban és erről 

mesélhettem nekik egy szakemberen keresztül tolmácsolhattam azt, amit, a szakember 

bemutatót. Nagyon sokat tanultunk mi is ebből az előadásból. 

Salsha: Ami nekem tetszett, hogy többen önkéntesek vagytok valamilyen alapítványnál a 

civil szervezetnél és ez nem egyedi esett, hanem ez létezik több helyen, a világon. Életében 

először van Európában és ezt jó volt látni, hogy ők is önkéntesek és hogy, itt találkozhattak 

önkéntesekkel, és hogy a szociális terület milyen sok önkéntes van, ez nagy öröm számomra 

hallani, hogy ezt Európában is nektek is fontos. 

Sonya: az önkéntességgel soha nem maradunk egyedül, mert még az önkéntest is segíti egy 

másik önkéntes. Az önkéntességbe az a jó, hogy mindig belülről jön, és mindig tudunk 

segíteni egy emberen, és amikor adunk akkor kapunk is ez mennyire szép dolog és jó dolog, 

hogy vannak önkéntesek. Külön gratulálok a védőnői szolgálatnak, hogy már 100 éve 

működik, ez nagyon nagy, dolog, hogy van arra lehetőség, hogy a gyerekekre, csecsemőkre 

100 éve oda figyelnek és az anyákra, számomra ez egy különös érték  

 

Milian: Köszönöm, hogy részt vehettem és igazából otthon éreztem magam ez alatt a 3 óra 

alatt, mert a problémák között nincs nagy különbség nálunk sem. 

Sarah: Nagyon örülök, hogy mindenkit együtt láthatók az erős együttműködés mindig 

ilyenekből indulnak ki, mint a mai közös találkozásunk és reméli, hogy erős lesz az 

együttműködés. 

Baranyi Kata: Nagyon jól éreztem magam, ugyanúgy a vidékfejlesztés mellett én 

szociológus is vagyok és örülök, hogy még mélyebben bele láthatok ebbe a témába és 

remélem, hogy a pici szakmai tudásommal hozzá tudok járulni sikeresen a pályázathoz. Jó 

volt visszacsöppeni ebbe a kis világba. 

Bakos Kitti: Köszönöm a meghívást, legfőképp az urugvai és paragvai gyermekvédelem 

keltette fel az érdeklődésemet, mivel nálunk is a gyermek és hozzátartozói bántalmazás a fő 

pont, nálunk jó a törvényi szabályozás, de valamiért rossz az ellátó rendszer.  

Oszkai Réka: Szeretném megköszönni mindenkinek. Számomra az volt nagy öröm, hogy 

mindenki azzal, amivel foglalkozik, azt szereti és szívvel, lélekkel küzd és ez akkora ajándék 

az élettől, hogy nem ilyen megfásult, tele problémákkal lévő emberekkel tudunk együtt lenni, 

hanem, hogy bár ott vannak, a problémák mégis szeretjük csinálni. 

 

Az összegzést követően a megbeszélés egy közös ebéddel ért véget.  

 

Sümeg, 2018. 01. 26.  
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Kiss Attila köszöntője 

 

Kandikó Rita köszöntője  

 

Oszkai Réka a programról  



 

Illés Ibolya előadása 

   

 

Csapatmunka 


